
 
 
Protokoll Styrelsemöte i Silte bygdegård 2024-05-28 kl. 19-21 
 
Närvarande: 
Björn Ahlsen, Clara Petterson, Johanna, P-O, Bertil Hanell, Tomas Aronsson, Lrf. Stig 
Hansson, Ole Robertsson och Marie Engström  
 
Frånvarande: Christer Mårtensson, Ida Björkqvist, Anna-Britta von Schulman. 
 
Mötets ordförande: Björn Ahlsen  
Mötets sekreterare: Marie Engström 
 
Mötet inleddes av att Silte bygdegårdsförening gav en förevisning av sitt nybyggda kök. 
Ordförande Mats Carlsson och Kassör Anders Strandberg och Elisabeth Strandberg. VI 
fick ta del av en väldigt bra uppbyggd presentation som innehöll projektplanering, 
finansiering/kalkyl, lagar och regler som styr det användningsområde som är tänkt för 
köket samt erfarenheter kring skillnad mellan plan och det som blev. Björn har denna 
och kanske något att ta med till höstträffen som en större punkt. 
 
Därefter lades en stund för att presentera oss för varandra.   
 
Blev tidsbrist då samtalen med och presentationen från Silte tog närmare 1,5 timme… 
Vi bör börja kommande styrelsemöten en timme tidigare. 
 
 
 

1. Meningen med föreningen 
Vad är distriktets roll och uppgift? Se bilaga 1 
Hur ska vi jobba gentemot våra medlemsföreningar? 
 
Fokusområde i VP: ” Förbättrad kommunikationen mellan distriktet och 
medlemsföreningarna” 
Hur når vi de mindre aktiva? Är det i första hand dem eller de aktiva vi bör träffa i första 
hand? 
Vi ska göra besök hos en grupp, 3-5 föreningar, under de kommande åren, hela eller delar 
av (Au?) styrelsen. Björn gör ett förslag till indelning i 10-15 grupper. 

 
2. Valberedningen – vi behöver 2 namn 

Bordlades till senare 

 



3. Ansvarsfördelning i styrelsen, se bilaga 2 
4. Kontaktpersoners uppgifter och ansvar bilaga 3 

Diskuterades kort, detta får bli huvudpunkter på Planeringshelgen i höst. 
Alla måste läsa ”sin” uppdragsbeskrivning i bilagorna och fundera över om den är OK. 
 

5. Annonsering 
Vi har fått ett annonserbjudande från Gotl. Media, se bilaga 4 
Inte intressant, för dyrt. Och osäkert om medlemsorganisationerna är intresserade. Ett 
billigare alternativ kunde vara gratistidningen, ansåg Stig. Tveksamt tycker Björn. 
Vi hade en ansåg att vi, bygdegårdarna, är för anonyma och att vi behöver synas mer i 
lokalmedia. Om inte i annonser så i insändare, debattartiklar, rapporter från möten, 
pressmeddelanden, föreningsnytt. 
 
Beslut: Mötet beslutade att inte anta erbjudandet.  

 
6. Föreningar som saknar medlemmar 

12 av våra 60 medlemsföreningar saknar medlemmar! 
Björn berättade om att detta uppkommit genom en dialog med tjänstemän på 
kulturförvaltningen. Det uppstår probelm vid ansökan om bidrag för dessa föreningar och 
tanken med bygdegårdsföreningarna är demokratisk och detta medför ett 
demokratiunderskott för dessa föreningar. Vi hade en dialog kring detta. Vem/vilka väljer 
styrelsen om man inte har medlemmar? Det kan uppstå problem av olika slag… 

 
 

7. Distriktet söka bidrag? 
- Postkodstiftelsen utlyser bidrag för ”jämlik tillgång t kultur” och för 
”Grannskapsinitiativet”. https://postkodstiftelsen.se/sok-stod/  
- Stiftelsen Gotlandspressen utger bidrag för ungdomsverksamhet 
https://stiftelsengotlandspressen.se/  
Bordlades pga tidsbrist 

 
8. Kurser & konferenser 

- Förbundsstämman i Mora  
Björn gav kort info kring stämman. Det kom upp en dialog om hur vi kan påverka 
innehållet eller snarare komma med input till dessa stämmor med sådant som är 
aktuellt fö(en skillnad mot förra styrelsen som var glad om vi bara kunde utse 
ombud som var villiga att åka. Vilket varit ett problem tidigare år… Björn skriver ett 
mail efter mötet. 

- Beredda tillsammans, Follingbo 15/6 
- 24/6 Bygdegårdarnas Riksförbunds nye ordförande Mikael Larsson kommer till 

Gotland i samband med Almedalsveckan. Som jag tidigare berättat vill han då 
gärna träffa lite bygdegårdsfolk den 24/6 för att höra hur vi har det och hur vi ser 
på bygdegårdarnas roll i samhället. 

-  
 

9. Kommande möten 

https://postkodstiftelsen.se/sok-stod/
https://stiftelsengotlandspressen.se/


- Gå igenom verksamhetsplanens fokusområden och datum, bilaga 5 
Det hann vi inte, blir på planeringshelgen. Disk om vi ev ska ha ett styrelsemöte 
till före sommaren, men så blev det inte. 

- Planeringshelg i höst? 
Bestämdes till 27-28/9 kl 19 fredag – kl 15 lördag, plats bestämmer vi senare 

- Bestäm datum och program för Höstträff 
Datum för Höstträff bestämdes till 13/11, program och plats beslutar vi på nästa 
möte. 
Nästa styrelsemöte blir 3/9. Disk att ändra starttiden till 18. Plats bestämmer vi 
per capsulam, men det bör bli norrut. 
Ang plats: Björn har fått lista från Åke över vilka platser vi har besökt genom åren. 
Han skickar ut den.  
 
 
 


